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صفحه

روزنامه

اجرایی  و  تدوین  تردید  بدون 
سوی  از  جامع  برنامه  یک  کردن 
شبکه های استانی صدا و سیما برای 
منابع  فرهنگ سازی در زمینه حفظ 
اما  است،  پسندیده  اقدامی  طبیعی 
درصورتی  فرهنگی  فعالیت های 
می تواند اثرگذار و درنهایت، نتایج 
مرتبه  در  که  باشد  ملموس  آن 
نخست، مردم منفعت عمومی را در 
زمینه  این  در  آنان  به  که  قوانینی 
حس  می بخشد،  اطمینان  و  اعتماد 
و لمس کنند و ضوابط موجود که 
انگیزه ها،  نابودی  و  ایستایی  جز 
خروجی دیگری را نداشته و ندارد، 

از سر راه عموم برداشته شود.
قادر  جامعه  اقشار  که  شرایطی  در 
به بهره مندی از منابع طبیعی خداداد 
نیستند و دستگاه های متولی این امر 
وضع  نگهداری  بر  تکیه  جز  نیز 
داشتن  نگه  بلااستفاده  و  موجود 
دیگری  برنامه  و  طرح  منابع،  این 
را ندارند، انگیزه ای برای مشارکت 
همگانی در حفظ و حراست از این 
منابع باقی نمی ماند و تنها نتیجه آن، 
باز گذاشتن دست نفوذ و سودجویی 
چیز  همه  است که  گروهی خاص 
را در انحصار خود می خواهند و جز 
جیب  کردن  خالی  و  رانت خواری 

مردم، هنر دیگری ندارند.
این  به  باید  طبیعی  منابع  مسئولان 
دهند  جواب  بی پاسخ مانده،  پرسش 
اداره و  که چرا در زمانی که هیچ 
این  قانونی  متولی  به عنوان  ارگانی 
شاهد  جامعه  نداشت،  وجود  امر 
این همه تخریب و نابودی جنگل ها 
طبیعی  منابع  عرصه های  سایر  و 
و  بهترین  هم  مردم،  خود  و  نبود 
هم  و  آن  محافظان  کارآمدترین 
این  از  بهره برداران  ماهرترین 

ثروت های خداداد بودند؟
پیدا  از  پس  که  شد  چه  به راستی 
شدن متولی و مدعی، هرساله شاهد 
جنگل ها  عرصه  چشمگیر  کاهش 
هستیم و تخریب ها و آتش سوزی ها 
روان  و  روح  مدام  زمینه،  این  در 
مردم را می آزارد و امید را در دل ها 

به یاس مبدل می کند؟
برنامه های  درصورتی  بنابراین 
صدا  استانی  شبکه های  تدوین شده 
که  باشد  اثرگذار  می تواند  سیما  و 
در  را  مردم  اقدامی،  هر  از  پیش 
منافع منابع طبیعی که حق مسلم و 
و شریک  سهیم  است  آنان  خداداد 
و  رکود  از  را  عرصه  این  و  کنند 
ایستایی و خطرات تخریب و تجاوز 

نجات دهند.

معاون بهداشت وزارت بهداشت با اشاره به برنامه ریزی های صورت گرفته 
برای تزریق واکسن کرونا به سالمندان، گفت: بسته به ورود واکسن های 
تولید داخل، پیش بینی می کنیم از فروردین ماه واکسیناسیون این افراد را 

آغاز و تا آخر تیرماه به اتمام برسانیم.
به گزارش ایسنا، دکتر علیرضا رئیسی درباره تزریق واکسن کووید ۱۹، به 
سالمندانی که در منازل خود سکونت دارند، گفت: در سطح کشور حدود ۸ 
میلیون نفر فرد بالای ۶۵ سال داریم که این تعداد در فاز دوم واکسیناسیون 

 ۷۰ سال،   ۷۵ سال،   ۸۰ بالای  افراد  ترتیب  به  فاز   این  در  گرفتند.  قرار 
این  از  پس  افزود:  وی  می کنند.  دریافت  واکسن  سال   ۶۵ بالای  و  سال 
گروه سالمندان، افراد ۱۶ تا ۶۴ سال دارای بیماری زمینه ای نیز در فاز دوم 
واکسیناسیون خواهند بود. پیش بینی ما این است که اواخر فروردین بخش 
به ورود  بسته  ادامه داد:  این عزیزان را واکسینه کنیم. رییسی  از  عظیمی 
واکسیناسیون  ماه  فروردین  از  پیش بینی می کنیم  داخل  تولید  واکسن های 

این ۸ میلیون نفر را آغاز و تا آخر تیرماه به اتمام برسانیم.

نقد و تحلیل خبر
گروه نقد و تحلیل خبر روزنامه طلوع

۲۰۰۰ فرزند شهید و جانباز
بالای ۷۰ درصد در شهرداری های 

سراسر کشور استخدام می شوند

کاغذی  نسخ  توقف صدور  از  فارس  اجتماعی  تأمین  درمان  مدیرکل 
با  و  داد  خبر  اسفند  اول  از  استان  در  اجتماعی  تأمین  دفترچه های 
گفت:  است،  شده  آغاز  الکترونیکی  نسخ  صدور  همزمان  اینکه  بیان 

دفترچه های قدیمی فعلًا اعتبار دارد.
به گزارش ایسنا، اکبر امیری در جمع خبرنگاران گفت: این موضوع 
قانون مصوب و وظیفه حاکمیتی است که بر عهده ارگان های مرتبط با 
سلامت گذاشته شده و این ارگان ها براساس قانون برنامه پنجم و ششم 
توسعه در راستای دولت الکترونیک موظف شدند که سیستم ارجاع و 

پرونده الکترونیک را اجرایی کنند.
پایلوت  شمل  به  یزد  استان  در   ۹۵ سال  مرداد  از  طرح  این  افزود:  او 
آزمایشی اجرا شد که مزایای خوبی نظیر تشکیل پرونده الکترونیکی 

برای همه بیماران و پایش سلامت آنها را به دنبال داشت.
مدیرکل درمان تأمین اجتماعی فارس ادامه داد: از سال ۹۶ این طرح در 
۵ استان کشور اجرا شد و از ابتدای سال ۹۹ نیز به صورت جدی مدنظر 

قرار گرفت و تداوم یافت.
امیری با بیان اینکه امسال ظرفیت اینترنت سامانه نسخ الکترونیکی ۸ 
و  نسخ صادره  در کشور ۶۵ درصد  اکنون  و  پیدا کرد  افزایش  برابر 
ویزیت به صورت الکترونیکی انجام می شود، گفت: با توجه به اینکه در 
فارس مطب پزشکان و مراکز درمانی به سامانه سیب متعلق به وزارت 

بهداشت متصل و زیرساخت لازم برای تمام مراکز فراهم است.
مدیرکل درمان تأمین اجتماعی استان فارس خاطرنشان کرد که برای 
فراهم شدن بستر اتصال سامانه های سیب و تأمین اجتماعی در فارس، 
این مهم محقق  اسفند،  پایان  تا  امید است که  برگزار شده و  جلساتی 

شود.
او همچنین به مطالبات مراکز درمانی از سازمان تأمین اجتماعی اشاره 
به  مطالبات  پرداخت  در  تاخیراتی  در سال های گذشته  اضافه کرد:  و 
مراکز طرف قرارداد بود که راهکار تهاتر برای رفع این مشکل مدنظر 

قرار گرفت.
امیری گفت: اکنون فارس بیشترین میزان تهاتر را بین استان های کشور 
انجام داده و اکنون تأمین اجتماعی به مؤسسات خصوصی بدهکار نیست 
و بیمارستان های خصوصی نیز تا ابتدای آذر ۹۹ تسویه کامل انجام و 
بخشی از مطالبات این مراکز در آذر و دی ماه ۹۹ پرداخت شده است.

دانشگاهی  مراکز  بدهی  افزود:  فارس  اجتماعی  تأمین  مدیرکل درمان 
فارس نیز تا مهرماه ۹۹، داروخانه ها تا آذر ۹۹ و پزشکان خانواده تا 
پایان دی ماه ۹۹ تسویه شده است و اکنون عملًا سندی برای پرداخت 
جز اسناد مراکز دانشگاهی وجود ندارد که این هم تا پایان سال ۹۹ به 

روز خواهد شد.
امیری اضافه کرد: در یک سال گذشته با توجه به شیوع بیماری کرونا 

بخشی از توان درمانی تأمین اجتماعی به درمان این بیماران اختصاص 
یافت و هزار و ۹۰۴ بیمار کرونایی در بیمارستان شهید بهشتی شیراز 
کرونا  بیماران  برای  مرکز  این  در  تخت   ۷۰ تا   ۶۰ و  شد  بستری 

اختصاص یافت.
از  نفر   ۴۷۴ گذشته  سال  یک  در  کرد:  خاطرنشان  مسئول  مقام  این 
کارکنان بخش درمان تأمین اجتماعی فارس به بیماری کرونا مبتلا و ۲ 

نفر از این تعداد فوت کردند.
مدیرکل درمان تأمین اجتماعی فارس با بیان اینکه در حال حاضر ۲ 
طی  را  ساخت  مراحل  زرقان  و  فیروزآباد  شهرستان های  در  درمانگاه 
افتتاح شود، گفت: مجوز  امیدواریم هفته دولت سال ۱۴۰۰  می کند و 
ساخت ۲ درمانگاه در شهرستان های مهر و خرم بید نیز اخذ و آن نیز 
تأمین شده که احتمالًا تا ۲ ماه آینده عملیات اجرایی این دو مجموعه 

آغاز می شود.
امیری خاطرنشان کرد: عملیات اجرایی اسکلت فلزی بیمارستان ۳۲۰ 
تخت خوابی تأمین اجتماعی شیراز نیز که آبان ماه ۹۹ آغاز شده در 
حال انجام است و مقرر شده که اسکلت این مجموعه ۱۸ ماهه ساخته 

شود.
در سطح  اجتماعی  تأمین  به  متعلق  درمانی  مرکز  اینکه ۲۲  بیان  با  او 
استان فارس به ۲ میلیون و ۲۷۰ هزار نفر که تحت پوشش بیمه تأمین 
اجتماعی قرار دارند خدمات ارائه می دهند، گفت: ۲ هزار و ۹۰۰ مرکز 
تأمین  بیمه  قرارداد  طرف  فارس  استان  سطح  در  نیز  دیگر  درمانی 

اجتماعی هستند.
به گفته مدیرکل درمان تأمین اجتماعی فارس، اقدامات مورد نیاز برای 
بزودی  و  انجام  شیراز  بهشتی  شهید  بیمارستان  در  کرونا  تست  انجام 
بیمه شدگان تأمین اجتماعی بصورت  این مرکز تست کرونا برای  در 

رایگان انجام خواهد شد.

رئیس شورای اسلامی شهر شیراز گفت: سهم فروش املاک در بودجه 
این دوره شهرداری یک دهم دور قبل است و این اوج حساسیت شورا 

نسبت به املاک شهر را نشان می دهد.
سرویس خبری: مریم زارع خفری

عبدالرزاق موسوی در جمع خبرنگاران در پاسخ به این سؤال که  سهم 
شهر  املاک  فروش  از  شیراز  شهرداری  آینده  سال  بودجه  از  زیادی 
بودجه  اگر شما  ندارد،  به هیچ عنوان صحت  این حرف  است، گفت: 
سال های ۹۰ به بعد شهرداری را بررسی کنید درخواهید یافت که چه 
سهمی از بودجه مربوط به فروش املاک است در این بین به رغم تورم 
چند سال اخیر این بودجه عمرانی و جاری شهرداری با سال های قبل 

قابل مقایسه نیست.
وی افزود: برخی از املاک شهرداری نیز پروژه های مشارکتی است که 

باید برای کسب درآمد شهرداری فروخته شود.
در  شهرداری  عملکرد  گفت:  نیز  مصوبات  اجرای  مورد  در  موسوی 
از  سال   ۳ از  بیش  طی  و  است  بوده  خوب  تاکنون  مصوبات  اجرای 
فعالیت شورای پنجم از حدود ۵۵۰ مصوبه شورا که بیش از ۳۰۰ مورد 
آن مصوبات عمومی بوده تنها ۱۴ مصوبه هم به طور کامل اجرا نشده و 
در اجرای کامل آنها مشکلاتی وجود داشته است که این آمار به نسبت 

گذشته آمار بسیار بهتری است.
افراد  باشد  مشخص  ارزیابی  ملاک های  که  هنگامی  افزود:  موسوی 
قانون  و  کنند  ارزیابی  را  نهادها  و  سازمان ها  عملکرد  می توانند  بهتر 

اساسی ترین ملاک این بررسی است.
وی ادامه داد: قانون وظایف و مسئولیت های مشخصی بر عهده شوراهای 
اسلامی شهرها گذاشته است بنابراین ملاک های ارزیابی کار شورا همین 

قانون است.
موسوی افزود: باید قانون ملاک باشد نمی توان عملکرد شوراها را در 
اتفاقی در شهر رخ دهد شورا را  این که هر  یا  حد شهرداری دانست 

مسئول آن دانست.
وی اضافه کرد: برای ارزیابی عملکرد شورا و شهرداری در این دوره 
در برنامه پنج ساله شهرداری ۳۰۰ شاخص قابل اندازه گیری قرار دادیم، 

چیزی که قبل از این وجود نداشت.
موسوی تأکید کرد: حکمرانی شایسته، پاسخگویی، ارتقا مشارکت های 
مردمی، شفافیت در امور، راهبرد روشن، تساوی و رعایت عدالت در 
ارائه خدمات و.. . از جمله اولویت های ما در اقدامات و فعالیت های این 

دوره از شورای اسلامی شهر شیراز بوده است.
رئیس شورای اسلامی شهر شیراز در مورد این سؤال خبرنگاری در مورد 
علت به نتیجه نرسیدن برخی طرح های جامع مانند طرح »جامع حمل و 
نقل و ترافیک شهر شیراز« گفت: طرح های جامع مختلفی تاکنون در 
شهر شیراز مصوب شده اما با وجود اینکه این طرح ها به دانشگاه های 

معتبر کشور داده شده، اما همه آنها به نتیجه نرسیده است.
موسوی اضافه کرد: جمع بندی ما این بود که به طرح های جامع ورود 
نکنیم و سیاست ها و اهداف خود را در برنامه بودجه پنج ساله شهرداری 

و بودجه سالانه آن اعمال کردیم.
رئیس شورای اسلامی شهیر شیراز در سؤال وجود باندها و مافیا بر بازار 
میوه و تره بار شیراز نیز گفت: این که در شهر باندهایی وجود دارد، 
نگاه  اساساً  دارد، عده ای فرصت طلب هستند و در کل  مافیایی وجود 

سودجویانه غالب است و بحث تعارض منافع در همه جا وجود دارد.
وی ادامه داد: بر اساس قانون در حوزه میادین میوه و تره بار تکالیفی 
ورود  حوزه  این  به  باید  ما  و  است  شده  گذاشته  شهرداری  برعهده 

می کردیم و طرح ایجاد ۲۲ بازارچه میوه و تره بار در مناطق شهر شیراز 
در همین راستاست.

سخنگوی شورای اسلامی شهر شیراز درخصوص ایجاد بازارچه های میوه 
و تره بار در نقاط مختلف شهر شیراز نیز گفت: در بحث میوه و تره بار 
تنها مافیای این بخش بر قیمت ها اثر نمی گذارد بلکه گران بودن هزینه 

تولید، انرژی، نهاده ها و نیروی انسانی موجب افزایش قیمت می شود.
سعید نظری با اشاره قیمت واحد این میادین گفت: در این بازارچه ها 
باشد  نفره   ۵ گذاری  قیمت  کمیته  مصوبه  تابع  قیمت ها  تا  شده  مقرر 
که با این اقدام دو هزینه اجاره بهاء و عوارض از این بخش حذف و 

قیمت گذاری به صورت روزانه و هوشمند خواهد بود.
سخنگوی شورای شهر شیراز افزود: مشکل اصلی ما در طرح های جامع، 
قابلیت  به شدت ضعیف عمل کرده و  دانشگاه های کشور هستند که 

پاسخگویی به نیازهای بازار، شهر و شهرداری نداشتند.
دانشگاه ها،  سوی  از  شهرداری  به  شده  ارائه  طرح های  وی  گفته  به 
طرح هایی ناقص الخلقه هستند در حالی که این پروژه ها با دانشگاه های 
بزرگ کشور عقد قرارداد شده اما اساتید به تعهدات خود عمل نکرده 

و کار را به دانشجویان واگذار کردند.

تحلیل این خبر  را در ستون 
سمت راست بخوانید

از هر دری کلامی

سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا اعلام کرد:

مأموریت جدید
 شبکه های استانی برای حفظ

منابع طبیعی

رئیس شورای اسلامی شهر شیراز:

قائم مقام بانک مرکزی اعلام کرد:

قائم مقام بانک مرکزی از آمادگی 
قانون  اجرای  برای  بانکی  شبکه 
و  داد  خبر  چک  صدور  جدید 
سال  ابتدای  از  قانون  این  گفت: 

۱۴۰۰ اجرایی خواهد شد.
کمیجانی  اکبر  ایسنا،  گزارش  به 
مدیران بخش  با حضور  نشستی  در 
به  اشاره  با  بانکی  شبکه  فناوری 
تصویب قانون اصلاح قانون صدور 
مجلس  توسط  سال ۱۳۹۷  در  چک 
شورای اسلامی گفت: دستورالعمل ها 
مواردی  به  مربوط  بخشنامه های  و 
فوری  اجرای  قابلیت  که  قانون  از 
داشتند به سرعت تصویب، ابلاغ و 

اجرایی شد.
ماه  هشت  در  داد:  ادامه  کمیجانی 
برای  مرکزی  بانک  اقدامات  اخیر 
مذکور  قانون  مواد  سایر  اجرای 
جدی تر شد و درنهایت با توجه به 
ویروس  شیوع  از  ناشی  مشکلات 
با  مقابله  ملی  کرونا و مصوبه ستاد 
قانون  کرونا مقرر شد بخش اصلی 

از ابتدای سال ۱۴۰۰ اجرایی شود.
وی با اشاره به اینکه در این قانون 
برای  سنگینی  محدودیت های 
نظر  در  برگشتی  چک  دارندگان 
اساس  بر  کرد:  تأکید  شده  گرفته 
تولیدی صادر  واحدهای  قانون  این 
تأیید  با  برگشتی  چک  کننده 
مدت  به  استان ها  تأمین  شورای 
یک سال از این محرومیت ها معاف 
می شوند.عضو شورای پول و اعتبار 
بهار  از  موضوع  این  اینکه  بیان  با 
نزدیک  اجرایی شده و  سال جاری 
به ۵۰۰ واحد تولیدی از این معافیت 
زمان  این  افزود:  کرده اند،  استفاده 
خدمات  ارائه  و  نیست  تمدید  قابل 
بانکی به این واحدها پس از یکسال 
افزود:  می شود.کمیجانی  متوقف 
از  جدید  چک های  دسته  توزیع 
ابتدای سال آینده انجام خواهد شد، 
این  انتقال  و  تأیید  بنابراین صدور، 
سامانه  در  ثبت  طریق  از  چک ها 
صیاد امکان پذیر است و در غیر این 

صورت  کارسازی نخواهد شد.

امکان  البته  کمیجانی تصریح کرد: 
ثبت اختیاری چک های موجود، در 
برنامک های  از طریق  سامانه صیاد 
جاری  سال  آذرماه  از  شده  معرفی 
و  شده  فراهم  مردم  عموم  برای 
از  نیز  مناسبی  استقبال  خوشبختانه 

این امر انجام شده است.
قائم مقام بانک مرکزی اظهار کرد: 
شده  انجام  با تلاش های  خوشبختانه 
مراحل  بانک ها  از  زیادی  بخش 
را  مربوطه  زیرساخت های  اتصال 
بانک های  اندک  و  داده اند  انجام 
باقی مانده نیز تا پایان سال مراحل 
خواهند  عملیاتی  را  اتصال  نهایی 
کرد.وی تأکید کرد: چنانچه بانکی 
نتواند زیرساخت های لازم را فراهم 
کند از ارائه خدمات مربوط به چک 

محروم خواهد شد.
حاضر  حال  در  اینکه  بیان  با  وی 
چکی  اگر  قانون  این  اساس  بر  و 
به  بنا  بانک  باشد  کسری  دارای 
می تواند  چک  دارنده  درخواست 
کسری مبلغ را از سایر حساب های 
بانک  همان  در  چک  صادرکننده 
همچنین  افزود:  کنند،  پرداخت 
درخصوص  لازم  دستورالعمل های 
حساب های  مسدودی  سازوکار 
سایر  در  چک  کننده  صادر  فرد 
نیز  چک،  مبلغ  میزان  به  بانک ها 
خواهد  ابلاغ  و  نهایی  زودی  به 
این  بر  کرد:  تصریح  شد.کمیجانی 
کسری  میزان  پرداخت  اساس، 
چک با استفاده از موجودی حساب 
نیز  بانک ها  سایر  در  صادرکننده 
مقام  بود.قائم  خواهد  امکان پذیر 
کرد:  خاطرنشان  مرکزی  بانک 
نحوه محاسبه و تعیین سقف اعتباری 
درخواست کننده  فرد  هر  برای 
و  سخت ترین  از  یکی  چک  دسته 
مهمترین مراحل اجرایی این قانون 
است که این موضوع نیز به سرعت 
در دست بررسی است تا با شناسایی 
تعیین  ضوابط  و  معیارها  تدوین  و 
از  بخش  این  افراد  اعتباری  سقف 

قانون نیز عملیاتی شود.

هشدار جدی عضو 
ستاد کرونا درباره خریدها

و سفرهای نوروزی؛
مگر شرایط را نمی بینید؟

مدیرکل درمان تأمین اجتماعی فارس:

دفترچه های قدیمی فعلًا اعتبار دارد


